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Schriftelijke vragen aan het college van burgemeester en wethouders

Betreft: zorgen over toezichthouders

Rotterdam, 22 september 2016

Geacht college,

Afgelopen weekend luidden Tjibbe Joustra, voorzitter van de Onderzoeksraad voor 
Veiligheid (OVV) en Pieter van Vollenhoven, voorzitter van Stichting Maatschappij en 
Veiligheid (SMenV) en oud-voorzitter OVV de noodklok1 over verschillende 
inspectiediensten in Nederland. Ze zouden 'traag en niet onafhankelijk' zijn.

Als een van de voorbeelden noemden beiden de zaak Odfjell die hier een aantal jaar 
geleden speelde. De heren vrezen een trend. Die trend behelst het weglopen van kennis – 
onder andere door de verschillende bezuinigingsrondes de afgelopen jaren. Deze 
bezuinigingen zijn zowel  door het Rijk als vanuit de gemeentes opgelegd. Ook het vooraf 
aankondigen van inspectiebezoeken en het laat reageren op signalen van misstanden 
worden genoemd. Zij constateren dat misstanden de laatste jaren eerder aan het licht 
komen door klokkenluiders dan door inspectiediensten.

In Rotterdam is de belangrijkste inspectiedienst op het terrein van veiligheid actief, de 
DCMR. Ook op deze dienst is de afgelopen jaren tonnen bezuinigd. De SP hecht grote 
waarde aan een goed functionerende, onafhankelijke inspectiedienst en heeft daarom de 
volgende vragen:

1. Onderkent u de stelling dat veiligheid een van de kerntaken is van de overheid? Zo 
nee, waarom niet?

2. Herkent het college zich in het beeld van de staat waarin de inspectiediensten 
verkeren, zoals dat geschets wordt door de OVV en de Stichting Maatschappij en 
Veiligheid? Zo nee, wilt u dat toelichten?

3. Ziet het college de zaak Odfjell als een weliswaar groot maar losstaand incident of 
onderdeel van de de gesignaleerde trend door OVV en SMenV? Graag een 
toelichting.

DCMR werkt voor de provincie, de gemeente Rotterdam en veertien andere gemeentes in 
de regio en heeft ruim 26.000 bedrijven onder haar hoede, van raffinaderij tot cafe om de 

1 http://nos.nl/artikel/2133043-inspectiediensten-in-nederland-niet-onafhankelijk.html



hoek. Het MKB wordt vaker geconfronteerd met onaangekondigde inspecties buiten 
werktijd, maar even zo interessant zijn de inspecties bij chemie- en Brzo-bedrijven.

In het jaarverslag van 20152 valt te lezen dat ongeveer 10 procent van de Brzo-bedrijven – 
naast de reguliere inspecties – ook onaangekondigd wordt geinspecteerd. Dat betekent dat 
gemiddeld eens in de tien jaar een Brzo-bedrijf onaangekondigd wordt gecontroleerd. 

De SP vindt die kans nogal laag. We spreken tenslotte over bedrijven die een (groot) risico 
vormen voor werknemers en omgeving.

4. Deelt u deze visie? Zo nee, waarom niet?

5. Bent u van plan samen met DCMR en de andere partijen (provincie, omliggende 
gemeenten) te komen tot een plan van aanpak om het aantal onaangekondigde 
controles te verhogen en hierbij de nodige middelen te verstrekken. Zo nee, 
waarom niet?

Voor het uitvoeren van de wettelijke taak van DCMR is het niveau van expertise van 
belang. Al jaren bereiken ons signalen dat de meest kundige mensen worden weggekocht 
door de bedrijven die ze voorheen controleerden. Dat valt de mensen zelf en de bedrijven 
niet aan te rekenen, maar baart wel zorgen.

6. Deelt u deze zorgen. Zo nee, waarom niet?

7. Wat kan en wil u doen om het expertiseniveau van onze inspectiedienst op peil te 
houden of zelfs te verbeteren? Ook hier graag een toelichting.

Deze week was ook uit diverse media op te maken dat in onze haven giftige stoffen 
worden toegevoegd aan diesel voor de Afrikaanse markt. Wat – mede – opviel was dat het 
de onderzoekers nogal moeite had gekost om stoffenlijsten bij de verantwoordelijke 
bedrijven boven tafel te krijgen.

De SP lijkt het logisch als een toezichthouder inzicht heeft in wat er aan gevaarlijke stoffen
omgaat in de bedrijven in onze regio.

8. Heeft DCMR toegang tot lijsten met gebruikte gevaarlijke stoffen bij de bedrijven 
die onder haar controlegebied vallen. Zo nee, waarom niet? Zo nee, hoe gaat u 
ervoor zorgen dat dat in de toekomst wel geregeld wordt?

Met vriendelijke groet,

Tom Weerdmeester

2 http://www.dcmr.nl/binaries/content/assets/bestanden/over-de-dcmr/publicaties/jaarverslag-2015-
vergunningverlening-toezicht-en-handhaving.pdf


